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PROTOKÓŁ Z II POSIEDZENIA 
RADY POLSKIEGO KLUBU WYŚCIGÓW KONNYCH 

w dniu 6 listopada 2024 roku 
w siedzibie Polskiego Klubu Wyścigów Konnych (PKWK) w Warszawie 

 

II Posiedzenie Rady zostało otwarte o godzinie 10
15

 przez Przewodniczącą Monikę Słowik, która stwierdziła, że przy obecności 8 członków Rady 

zgromadzenie jest zdolne do podejmowania uchwał. W posiedzeniu wziął też udział Prezes PKWK - Paweł Gocłowski. 

 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Na wstępie Przewodnicząca poprosiła p. Kamila Grzybowskiego o przypomnienie jego prośby z zeszłego posiedzenia. Zwrócił się on do Prezesa 
P. Gocłowskiego o informację, na jakim etapie są prace nad wprowadzeniem uzgodnionych w poprzedniej kadencji Rady zmian do Regulaminu wyścigów 
konnych (RWK) i o jak najszybsze przeprowadzenie tego procesu. W efekcie podjęto następującą uchwałę: 

 
UCHWAŁA NR 5 

z 6 listopada 2024 roku 
 
Rada Polskiego Klubu Wyścigów Konnych przyjmuje proponowany porządek obrad, z wprowadzeniem pkt. 3a dotyczącego postępu prac nad wdrażaniem 
zmian do Regulaminu wyścigów konnych. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 8 (osiem) osób, 
Za odrzuceniem uchwały głosowało 0 (zero) osób, 
Od oddania głosu wstrzymało się 0 (zero) osób. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
Przyjęty porządek obrad stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
2. Przyjęcie protokołu z XXV (ostatniego) posiedzenia Rady PKWK VI kadencji. 

 
UCHWAŁA NR 6 

z 6 listopada 2024 roku 
 

Rada Polskiego Klubu Wyścigów Konnych przyjmuje protokół z XXV (ostatniego) posiedzenia Rady PKWK VI kadencji. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowały 4 (cztery) osoby, 
Za odrzuceniem uchwały głosowało 0 (zero) osób, 
Od oddania głosu wstrzymały się 4 (cztery) osoby, 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
3. Przyjęcie protokołu z I posiedzenia Rady PKWK. 
 
M. Słowik przypomniała, że ustalenia odnośnie terminu II posiedzenia Rady zostały przyjęte z pominięciem regulaminowych 7 dni na zawiadomienie członków 
Rady, dlatego też podjęto w tej sprawie uchwałę nr 4, o którą należy protokół uzupełnić. Następnie podjęto następującą uchwałę: 

 
UCHWAŁA NR 7 

z 6 listopada 2024 roku 
 

Rada Polskiego Klubu Wyścigów Konnych przyjmuje przedstawiony jej członkom protokół z I posiedzenia, uzupełniony o uchwałę nr 4, uzasadniającą 
wyznaczenie terminu następnego posiedzenia na 6 listopada z pominięciem regulaminowych 7 dni. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 8 (osiem) osób, 
Za odrzuceniem uchwały głosowało 0 (zero) osób, 
Od oddania głosu wstrzymało się 0 (zero) osób. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie. 
 
3a. Informacja na temat postępu prac nad wdrażaniem zmian do Regulaminu wyścigów konnych. 
 
Prezes P. Gocłowski: 

 Procedowanie zgłoszonych przez poprzedniego Prezesa PKWK zmian nie będzie ani proste, ani szybkie, ponieważ podczas spotkań i korespondencji 
mailowej zespołu roboczego (pracownicy Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi (MRiRW), PKWK i członkowie Rady, w tym Jarosław Zalewski) Rządowe 
Centrum Legislacyjne (RCL) miało wiele uwag, w tym dotyczące konieczności przeniesienia niektórych zapisów z rozporządzenia do ustawy o wyścigach 
konnych, między innymi kwestii dotyczących kar dyscyplinarnych. 

 Oficjalnie ani RCL, ani MRiRW nie przekazały do PKWK żadnych uwag; Prezes uznał, że nieprzyjęty dotychczas, po 4 latach kadencji poprzedniej Rady, 
projekt zmian nie jest jeszcze skończony i wymaga uzupełnień i poprawek oraz ponownego omówienia na forum Rady nowej kadencji, a także 
przygotowania wypracowanych zmian z odpowiednim uzasadnieniem, aby można je było przekazać w komplecie do MRiRW i aby zmiany te mogły 
służyć przez wiele lat i nie musiały być często korygowane, bo tego życzyłoby sobie zarówno MRiRW, jak i RCL. 

Po krótkiej dyskusji ustalono: 

 Prace nad RWK są priorytetowe i powinny zostać jak najszybciej przeprocesowane, z uwzględnieniem dotychczasowych i przyszłych zmian 
w regulacjach wyścigowych; 

 Do końca przyszłego tygodnia Prezes przekaże członkom Rady zmiany do RWK zgłoszone do MRiWR w poprzedniej kadencji, a także spróbuje 
dowiedzieć się, jakie ewentualnie zgłoszono do nich zastrzeżenia i na jakim etapie są prace nad dokumentem w MRiRW oraz RCL. 

 Nad zmianami powinni pracować także pracownicy PKWK (Wydział do spraw Hodowlanych i Wyścigowych) oraz członkowie Rady (zespół roboczy). Po 
opracowaniu zmian przez zespół roboczy wszyscy członkowie Rady otrzymają je do zapoznania się i przedyskutowania, a po akceptacji Rady przyjęte 
zmiany powinny trafić do weryfikacji prawników Klubu, a następnie w ostatecznej formie do MRiRW i dalej do RCL.  

 Równolegle powinno się pracować nad poprawkami w ustawie o wyścigach konnych (owk) i lobbować za jej zmianą, aby można było wprowadzić zapisy, 
które nie będą mogły być uwzględnione w RWK. 

 Najważniejszy jest RWK oraz kwestie wysokości obrotów w zakładach wzajemnych i opracowanie projektu, jak można je zwiększyć. 

 Na następne posiedzenie każdy członek Rady powinien przygotować propozycje najważniejszych i najpilniejszych jego zdaniem tematów do podjęcia. 
 
4. Gonitwy dla 2-letnich koni xx polskiej hodowli.  

 
Prezes P. Gocłowski: 

 Dane statystyczne: 
 Nagrody dodatkowe PKWK przyznane dla koni wszystkich ras polskiej hodowli: do 3 listopada włącznie kwota dla właścicieli to 390.596,75 zł (konie 
 arabskie 208.490,50 zł, konie pełnej krwi 172.318,75 zł, kłusaki 9.787,50 zł), a dla hodowców 214.280,25 zł (odpowiednio: 97.786,50 zł; 110.621,25 zł i 
 5.872,50 zł), w gonitwach z płotami i z przeszkodami dla właścicieli koni trenowanych w Polsce 243.500 zł (płoty – 163.500 zł, przeszkody 80.000 zł). 
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 Po zakończeniu sezonu okaże się, czy będzie można zwiększyć pulę pieniędzy przeznaczonych na ten cel tak, aby wszystkie środki zabezpieczone 
przez PKWK zostały wykorzystane. 

 Gonitwy PSB zabezpieczają pulę nagród dla właścicieli polskich koni, ale nie przyczyniają się do rozwoju wyścigów (np. Nagroda Intensa „zagrywa” 
zwycięzcę, który w kolejnym sezonie, szczególnie wiosną, zmuszony jest rywalizować z czołówką i praktyka pokazuje, że wychodzi z tego porównania 
„na tarczy”).  
W opinii W.J. Engela należy powrócić do organizacji minimum 2 gonitw próbnych (jako dodatkowych) w lipcu i sierpniu dla dwulatków, które dadzą im 
możliwość kontynuowania kariery w danym sezonie.  

 Najważniejsze jest, aby rosły obroty, więc wśród priorytetów są: sensowny plan gonitw, poprawa zaplecza dla jeźdźców i graczy, zwiększanie 
atrakcyjności gonitw i gry, rozszerzanie przez Organizatorów bieżącej informacji dla graczy, ujednolicenie przez Organizatorów programów wyścigowych 
i wydawanie ich w formie papierowej, edukacja - z uwzględnieniem dobrostanu koni. Im wyższe obroty, tym więcej pieniędzy dla branży. Dochodami 
branży powinny być przede wszystkim odpisy od obrotu totalizatora wyścigowego, a środki pozyskane od sponsorów powinny zwiększać pulę. Kolejnym 
źródłem są środki przeznaczane dla hodowców i właścicieli pochodzące z budżetu PKWK.  

 
5. Gonitwy KOWR dla koni czystej krwi. Omówiono wspólnie z punktem kolejnym.  
6. Nagrody dodatkowe dla koni polskiej hodowli w innych gonitwach. 
 
Prezes P. Gocłowski: 

 Na bieżący sezon udało się wynegocjować (z dużymi trudnościami, bo to nie PKWK a Organizatorzy są stroną umów z KOWR) ponad 300.000 zł dla 
koni czystej krwi arabskiej (cykl gonitw specjalnych - KOWR): 

 Dane statystyczne dot. gonitw KOWR: 
- Sopot: 3 gonitwy na sumę 39.375 zł 
- Wrocław: 8 gonitw na sumę 113.750 zł 
- Warszawa: 15 gonitw na sumę 222.250 zł 
Razem: 26 gonitw na sumę 375.375 zł 

 Uzyskał zapewnienie z KOWR, że w sezonie 2025 na ten cel przekazane zostanie około 150.000 zł. 

 W roku 2026 KOWR odejdzie od finansowania gonitw specjalnych, jednak Prezes zachęca organizatorów do finansowania gonitw specjalnych dla koni 
arabskich, także tych przeznaczonych dla koni 4-letnich i starszych, ponieważ tu potencjał jest bardzo duży – z około 1000 klaczy matek czystej krwi 
około 90 procent może rodzić źrebięta, które mogłyby startować w gonitwach specjalnych.  

 PKWK jest odpowiedzialny przede wszystkim za wyścigi i ma wspierać rozwój hodowli, za którą główną odpowiedzialność ponosi KOWR, nadzorujący 
spółki związane z hodowlą koni pełnej krwi angielskiej i czystej krwi arabskiej. Ważne jest jednak także zrozumienie po stronie Organizatorów, w których 
interesie jest zapewnienie dopływu dużej liczby koni polskiej hodowli i dlatego powinni aktywnie starać się i negocjować podpisanie umów z KOWR oraz 
kontynuować ten program poprzez inwestowanie w finansowanie gonitw specjalnych w przyszłości. 

 Sam również zamierza jeszcze w tym roku rozpocząć starania o umowy na finansowanie gonitw przez KOWR w 2025 roku. 

 W interesie Organizatorów jest wynegocjowanie z TRAF-ZW jak najlepszych umów na przyjmowanie zakładów wzajemnych, aby w przyszłości liczba dni 
wyścigowych i gonitw rosła, a dzięki temu także rosła wysokość obrotów i wpływów dla Organizatorów.  

 Gonitwy KOWR dla trzyletnich koni czystej krwi arabskiej są tak samo ważne, jak wszystkie inne. 
 
Podczas dyskusji poruszono między innymi kwestie: 

 J. Zalewski: wrocławski organizator nie ma pieniędzy na finansowanie gonitw specjalnych, ponieważ wpływy z obrotów są minimalne i nie pokrywają 
kosztów organizacji wyścigów.  

 M. Donimirska-Wodzicka: należy starać się o każdego konia do wyścigów, ponieważ jest ich coraz mniej i im mniej gonitw, w których konie mogą 
startować, tym mniej ich będzie zgłaszanych i hodowanych do wyścigów. Dlatego trzeba utrzymać program gonitw specjalnych dla koni arabskich. 

 W.J. Engel: wniosek o:  
1) przegłosowanie poparcia dla wprowadzenia minimum 2 gonitw Próbnych w lipcu i sierpniu dla 2-latków polskiej hodowli,  
2) ustanowienie nagród dodatkowych PKWK dla właścicieli koni polskiej hodowli także w gonitwach zamkniętych (przy zajęciu jednego z 5 pierwszych 
miejsc), czyli traktować je tak samo, jak gonitwy otwarte. 

 Prezes P. Gocłowski: Nagrody Próbne wyłaniają dwuletnie konie do gonitw pozagrupowych (co wpływa pozytywnie na ich atrakcyjność), a uczestniczące 
w nich dwulatki, które nie wygrały, wchodzą w cykl biegania i wypełniają program wyścigowy (generując obrót w zakładach). Są to gonitwy dobrze 
dotowane, więc przynoszą właścicielom koni wcześnie dojrzewających zwrot kosztów ich treningu szybciej; Nagród Próbnych powinno być więcej niż 2, 
bo z ich zwycięzców rekrutują się również konie do gonitw pozagrupowych i I grupy w kolejnym sezonie. 

 Konieczne jest pozyskiwanie nowych hodowców i ich edukowanie oraz finansowe wspieranie zarówno właścicieli, jak i hodowców, najlepiej w gonitwach 
otwartych. 

 J. Zalewski: dodatkowe nagrody w gonitwach zamkniętych to podwójne premiowanie ich właścicieli za to samo, bo już mają przewagę, że nie biegają w 
otwartych gonitwach z lepszymi końmi zagranicznymi. Dodatkowo uszczupli to środki na nagrody PKWK dla koni polskiej hodowli we wszystkich 
gonitwach, bo będą pochodzić z tej samej puli PKWK. 

 K. Ziemiański: W ostatnich latach zostały zachwiane proporcje w podziale puli nagród pomiędzy rasami i należałoby je przywrócić, także w podziale 
nagród dodatkowych. Co do tych ostatnich Prezes P. Gocłowski zauważył, że byłoby to bardzo trudne technicznie, ponieważ nie da się przewidzieć, ile 
pieniędzy z tej puli zostanie wygranych przez konie polskiej hodowli.  
 
Następnie przystąpiono do przegłosowania wniosków W. J. Engela: 
 

UCHWAŁA NR 8 
z 6 listopada 2024 roku 

 
Rada Polskiego Klubu Wyścigów Konnych rekomenduje organizatorowi na Torze Wyścigów Konnych w Warszawie rozgrywanie, począwszy od sezonu 2025, 
minimum 2 gonitw Próbnych w lipcu i sierpniu dla 2-letnich koni pełnej krwi angielskiej polskiej hodowli. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowały 2 (dwie) osoby, 
Za odrzuceniem uchwały głosowała 1 (jedna) osoba, 
Od oddania głosu wstrzymało się 5 (pięć) osób, 
Uchwała została przyjęta większością głosów. 

 
UCHWAŁA NR 9 

z 6 listopada 2024 roku 
 

Rada Polskiego Klubu Wyścigów Konnych wnioskuje do Prezesa Polskiego Klubu Wyścigów Konnych, aby nagrody dodatkowe PKWK obowiązywały również 
w gonitwach zamkniętych dla koni polskiej hodowli wszystkich ras, za zajęcie jednego z 5 pierwszych miejsc. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 5 (pięć) osób, 
Za odrzuceniem uchwały głosowała 1 (jedna) osoba, 
Od oddania głosu wstrzymały się 2 (dwie) osoby, 
Uchwała została przyjęta większością głosów. 
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7. Sprawy różne. 
 
Magdalena Donimirska-Wodzicka odczytała pismo Polskiego Związku Hodowców Koni Pełnej Krwi Angielskiej (PZHKPKA), przesłane do Prezesa PKWK 
w dniu 29.10.2024 roku, z wnioskiem o wsparcie polskiej hodowli poprzez wprowadzenie już od sezonu 2025 podwyższonych (jak te obowiązujące od lat w 
Czechach) opłat za pierwsze zgłoszenie do sezonu konia kupionego za granicą. Pismo stanowi załącznik do protokołu. 
 
Dyskusja nad zasadnością wniosku PZHKPKA: 

 Wprowadzenie takich zmian wymaga zmiany rozporządzenia MRiRW w sprawie opłat pobieranych przez PKWK.  

 Pieniądze z tych opłat zasilą fundusz hodowlany PKWK, który przeznaczany jest na wspieranie polskiej hodowli. 

 Zwiększona opłata (co najmniej 1000 zł) będzie pobierana jednorazowo, przy pierwszym zgłoszeniu do sezonu po imporcie konia. 

 Pomysł jest dobry, ale proponowany termin jego wprowadzenia jest ryzykowny z uwagi na to, że już zostały kupione lub niebawem będą zakupione konie 
mające startować w przyszłym sezonie, a wprowadzanie zmian w rozporządzeniu to nie jest szybki proces. 

 Polska hodowla się ustawicznie kurczy, a jeśli nie będzie koni wyścigowych polskiej hodowli, Minister nie zgodzi się na organizację wyścigów dla koni 
zagranicznych, które nam zostaną, jak się pozamykają polskie, głownie państwowe stadniny. 

 Przy obecnych przepisach RWK opłata za zgłoszenie takiego konia po 31.01 musiałaby wynieść 10.000 zł (dziesięciokrotność opłaty podstawowej). 

 Znaczna część właścicieli importujących konie będzie traktowała tę opłatę jako karę za zakup koni zagranicznych, na przykład ogierów wcielanych 
później do polskiej hodowli, co podzieli środowisko. 

 Jeśli konie te zostaną wcielone do polskiej hodowli, to z czasem ich właściciele także staną się beneficjentami funduszu hodowlanego. 

 Wprowadzenie takiej opłaty wywoła zamieszanie, ale nie wiadomo, jak duże i z uwagi na interes polskiej hodowli i wyścigów warto spróbować. 

 Podwyższona opłata będzie dotyczyć koni, które nie biegały w Polsce przed jej wejściem w życie. 

 Z uwagi na konsekwencje, jakie wprowadzenie wnioskowanych przez PZHKPKA zmian w opłatach może zrodzić dla wielu właścicieli koni i konieczność 
wcześniejszego przedyskutowania ich w środowisku wyścigowym, postanowiono kontynuować omawianie tej kwestii na następnym posiedzeniu. 

 
Dodatkowo poruszono kwestie: 

 Na pytanie o możliwość wpływu na szczegółowy plan gonitw, Prezes P. Gocłowski odpowiedział, że nie ma bezpośredniego wpływu, może jedynie po 
analizie zgłosić do niego uwagi (formalne i merytoryczne), które Organizatorzy uwzględnią (te formalne muszą) lub nie, jednak ważniejsze jest skupienie 
się na jego wykonaniu - Organizatorzy powinni na bieżąco reagować, żeby maksymalnie wykorzystać dostępne konie (w ubiegłym roku biegało około 
70% zgłoszonych do sezonu koni). Zmniejszanie liczby dni wyścigowych i liczby rozgrywanych gonitw automatycznie zmniejsza wysokość obrotów w 
zakładach wzajemnych. 

 J. Zalewski zauważył, że przed głosowaniem jakichkolwiek wniosków Rada powinna mieć możliwość zapoznania się z nimi i globalnego 
przedyskutowania, a nie głosować bez analizy, jak w przypadku wniosków W. J. Engela, co było przedwczesne. 

 Na zakończenie M. Słowik poprosiła, aby członkowie Rady do końca tygodnia zgłosili tematy, które według nich są najważniejsze i powinny być 
poruszone na następnym posiedzeniu, którego termin ustalono na środę 20 listopada o godz. 10:00, w trybie hybrydowym.  

 Na następnym posiedzeniu postanowiono przedyskutować kwestie zmiany Regulaminu Pracy Rady PKWK oraz zmian do RWK, po zapoznaniu się 
z przesłanymi przez PKWK materiałami w tych sprawach. 

 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca podziękowała zebranym i zamknęła posiedzenie.  
 
Na tym protokół zakończono. 
 

 

Lista obecnych na posiedzeniu: 

1. Chrząstek-Szyc Aneta  
2. Donimirska-Wodzicka Magdalena  
3. Engel Władysław Jerzy  
4. Głowacki Szymon  
5. Grzybowski Kamil  
6. Słowik Monika  
7. Zalewski Jarosław  
8. Ziemiański Krzysztof  






